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Shrabovat listí v parcích, jaká klidná práce.

Přecházet sem a tam a pomalu se vracet,

 jako se vrací čas, jako se vrací dálka,

nostalgická jak známky na obálkách.

Našel jsem dopis, jenom tužkou psaný,

smazaný deštěm, zpola roztrhaný.

Ó dobo dopisů, kde jsi, kde jsi?

Jak Rilke psal jsem dlouhé dopisy,

teď mlčím, sbohem, přišel listopad.

Ryšaví koně vyjíždějí z vrat.

Do konce roku  
zbývá ještě hodně práce

Vážení a milí čtenáři Sazovických novin. 
Skončilo krásné léto a  začalo posled-
ní čtvrtletí letošního roku. Podzim je tu 
v plné své kráse. Barví přírodu nádhernými 
barvami a my sklízíme plody, které nám vy-
rostly na našich zahradách. Letos jich bylo  
poskrovnu, ale nějaká jablíčka a ořechy se 
na vánoční tabuli určitě objeví. A věřte, že 
se Vánoce přikradou, ani nebudeme vě-
dět jak. Čas letí a  my nejsme schopni ho 
zastavit Čím dál víc nestíháme, protože 
uspěchaný život přináší stále více povin-
ností a problémů, které musíme zvládnout 
a  řešit, a  při tom všem čas nestačíme ani 
sledovat.
V posledním čtvrtletí roku nás ale čeká ješ-
tě hodně práce. Je třeba dokončit druhou 
etapu opravy silnice III. třídy související 
s napojováním vjezdů a chodníků k nemo-
vitostem. Sběrný dvůr by měl být hotov do 
konce listopadu. Včas budete seznámeni 
s  jeho provozem a  se způsobem ukládání 
odpadu v obci. Letos byla dokončena rea-
lizace dvou poldrů a  záchytného příkopu, 
což naši obec ochránilo při letošních zářijo-
vých přívalových deštích  před zaplavením 
vodou a blátem. Vybudování těchto staveb 
je určitě pro naši obec velmi užitečné a pří-
nosné. Letos nás deště opravdu prověřily.  
V  současné době pracujeme na přípravě 
projektu „Sazovice-odkanalizování 2. eta-
pa“. Letos by měla být hotová projektová 
dokumentace a  uzavřeny smlouvy s  ma-
jiteli nemovitostí, přes jejichž pozemky 
kanalizace povede. Dále připravujeme 
podklady k  projektům oprav místních ko-
munikací směrem k  Buňovu, k průmyslové 
zóně a kolem potoka k cyklostezce. Po le-
tošním neúspěchu s přiznáním dotace pro 
vybudování dětského hřiště na výletišti 
a  na opravu střechy obecního úřadu zno-
vu shromažďujeme potřebné dokumenty 

k  opětovnému podání žádostí o tyto dota-
ce. V místní škole se chystáme  vybudovat 
z  tamního dětského hřiště přírodní zahra-
du.  Tento záměr je nyní ve fázi přípravy 
žádosti o dotaci.
Pro obec byla zakoupena nová technika 
v  podobě mulčovače a  přívěsného vozíku 
pro sečení velkých travnatých veřejných 
ploch, poldrů a svodného příkopu.
Do konce roku nás čeká ještě spousta spo-
lečných setkání. 28. října to bude lampio-
nový průvod ke 101. výročí vzniku Česko-
slovenska.    Na 20. října připravila děvčata 
ze spolku HaŠLeRGy pro sazovické děti dra-
kiádu. V  pátek před první adventní nedělí 
rozsvítíme společně vánoční stromeček na 
návsi a  před tím si můžete na vánočních 
dílničkách vlastnoručně vyrobit adventní 
věnec a další vánoční dekorace nebo drob-
né dárky. 15. prosince se v  sále obecního 
úřadu uskuteční v  podání DFS Konopka, 
MPS Hlahol, CM Luňák a  dalších účinkují-
cích z řad sazovických občanů vánoční po-
řad  „Půjdem spolu do Betléma“, po kterém 
začne na návsi vánoční jarmark. Těší nás, že 
se těchto společných akcí, které obec pořá-
dá, zúčastňujete v hojném počtu. 
Ale teď si ještě užívejme krásných podzim-
ních dnů. Na shledanou v prosinci. 
   Vaše starostka 

Edita Hrbáčková
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Letošní beseda se sazovickými seniory pro-
běhla poněkud neobvykle. Konala se už 
13.  září, protože na říjen a další podzimní 
měsíce byla plánována rekonstrukce střechy 
na budově obecního úřadu a společenský 
sál neměl být v provozu. Ze záměru obce 
ale nakonec sešlo, neboť dotaci na tuto akci 
letos nezískala. Dřívější datum besedy se ale 
už nezměnilo.
Příjemným překvapením pro přítomné, bylo 
vystoupení herců a zpěváků opery Morav-
ského divadla v Olomouci, kteří do Sazovic 
přivezli retro muzikál Vlak do nebe. Jeho děj 
je zasazen do časů parních lokomotiv a swin-
gové hudby. V jejím rytmu zazněla řada zná-
mých písní a melodií, které vycházely z děje 
a situace na pódiu v našem sále povýšeném 
na jeviště. Mezi skladbami s živým hudeb-
ním doprovodem uslyšeli posluchači napří-
klad píseň Tereza, Jen pro ten dnešní den, 
Dva roky jezdím bez nehod a mnoho dal-
ších. Ve hře nechyběl humor ani dávka dojetí 
a  účinkující odvedli skvělé pěvecké výkony. 
Pro všechny přítomné představoval muzikál 
vítanou změnu v programu.
Následoval proslov paní starostky a gratula-
ce jubilantům, kterých zase mnoho chybělo, 
a tak kytičky pro ně připravené zůstaly opuš-
těné. Blahopřání zastupitelů patřilo i dvěma 
„zlatým“ manželským párům, manželům 
Pavle a Josefu Horáčkovým a Haně a Milano-
vi Káňovým, kteří letos oslavili 50 let společ-
ného života.
Pohoštění bylo tradiční – svíčková, na stolech 
byly připraveny vynikající vlčnovské koláčky, 
ovoce, brambůrky, k pití minerálky, víno, 
pivo, pro odvážnější i něco ostřejšího. Nechy-
běla ani káva nebo čaj. O hudbu k poslechu, 

zpěvu i tanci, na nějž v průběhu odpoledne 
a večera také došlo, se jako každý rok posta-
ral oblíbený pan Alois Cholasta z Holešova.
Škoda jen, že na setkání letos chyběla téměř 
polovina pozvaných, tj. asi 80 lidí, a ne všich-
ni byli nemocní nebo imobilní. Věřte, že po-
řadatele taková akce stojí spoustu času a prá-
ce a mrzí je, když je pak z poloviny prázdná.
Pro ty, kteří ještě nedosáhli důchodového 
věku, dovolte uvést na závěr malou statistiku:
V obci Sazovice žije 163 občanů starších še-

desáti let, což představuje 21,3%  z celkové-
ho počtu 762 obyvatel. Věku 60 – 69 let do-
sahuje 65 občanů, 70 – 79 let má 60 občanů.  
80 let oslavilo letos 8 osob, 81 let 2 ženy, 82 
let pak 4 lidé, 83 tři osoby, 84 dvě, 85 také 
dvě, 86 a 87 let po jedné, 88 dvě a 91 dlet tři 
osoby. Nejstaršími občany Sazovic je pan Ru-
dolf Novotný (91 let) a paní Marie Kopečková 
(úctyhodných 94 let), která ale žije v domově 
pro seniory v Napajedlích.

Služby pro zdravotně postižené
Centrum pro zdravotně postižené Zlínského 
kraje, o.p.s. sídlí na Domě kultury, Gahurova 
5265 ve Zlíně. Nabízíme několik typů služeb 
pro zdravotně postižené, a  to ODBORNÉ 
SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ (problematika 
partnerská, pomoc s vyřizováním příspěvků 
na úřadech, kompenzačních pomůcek, za-
jištění následných služeb apod.) TLUMOČ-
NICKÉ SLUŽBY PRO NESLYŠÍCÍ (doprovod 
a  tlumočení u  lékařů, na úřadech, bankách, 
poště atd.) a SOCIÁLNĚ AKTIVIZAČNÍ SLUŽ-
BU pro neslyšící klienty, kde podporujeme 
rozvoj komunikačních schopností, pořádá-
me tlumočené přednášky a další aktivity dle 
možností a přání klientů. Důležitou službou 
je také možnost vyzvednout si u nás bezplat-
ně Euroklíč.

Euroklíč – má na něj nárok každý člověk se 
zdravotním postižením, držitel průkazu TP, ZTP, 
ZTP/P, diabetik, stomik, onkologický pacient, 
člověk trpící roztroušenou sklerózou, Parkin-
sonovou chorobou, nespecifickými střevními 
záněty: Crohnovou chorobou a ulcerózní koliti-
dou; a močovými dysfunkcemi, který má bydli-
ště v ČR. U těch, kteří nejsou držiteli uvedených 
průkazů, se do „Evidenční karty Euroklíče“ uve-
de krátké čestné prohlášení o typu postižení. 

Kontakty
Odborné sociální poradenství pro zdravotně 
postižené
Bc. Kateřina Kupčíková
Tel: 777 005 421, Email: katerina.kupcikova@
czp-zk.cz, reditel@czp-zk.cz

Tlumočnické služby
Renata Trávníčková, soudní tlumočnice 
do znakového jazyka Zlín
mobil: 777 005 971, 773 699 270 e-mail: 
r.travnickova@czp-zk.cz
Oldřiška Baránková, tlumočnice do zna-
kového jazyka Zlín
mobil: 777 005 948, e-mail: o.barankova-
-sluch@czp-zk.cz
Sociálně aktivizační služby
Vlasta Bartošíková
mobil: 777 005 289, e-mail: v.bartosikova@
czp-zk.cz

Všechny poskytované služby 
jsou bezplatné!
Více info na: www.czp-zk.cz

Podzimní setkání seniorů
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Aktivity Spolku sv. Václava a akce v našem kostele
Oslavy patrona obce a  našeho kostela 
svatého Václava proběhly v  sobotu 28. 
září 2019 (viz fotografie z  průběhu akce).  
Vše probíhalo podle předem stanoveného 
programu. Já se přidržím jen toho, co se 
dělo v  kostele. Slavnostní průvod, který se 
řadil u firmy MRB Sazovice, spol. s r.o., přišel 
před zahájením mše svaté před kostel. Tady 
se již řadil menší průvod skládající se z kně-
ží, ministrantů, krojovaných občanů a hasi-
čů nesoucích prapory a zástavy. Všichni dů-
stojně vstoupili do chrámu a byla zahájena 
mše svatá k  oslavě patrona obce i  kostela, 
svatého Václava. Slavnostní bohoslužbu 
celebroval novokněz P. Jan Faltýnek, tč. 
kaplan v Holešově, a náš pan farář, otec Mi-
chal Šálek. Otec Faltýnek pominul ve své 
promluvě Václavův životopis , který dle jeho 
slov všichni známe, zato vyzdvihl světcovy 
lidské vlastnosti, jež bychom měli ve svém 
životě upřednostňovat i my. Mši svatou do-
provázela svým zpěvem naše farní schola 
spolu s Mužským pěveckým sborem Hlahol 

Mysločovice. Obřad byl ukončen novokněž-
ským požehnáním P. Faltýnka, při němž 
kněz vkládáním rukou vyprošuje každému 
věřícímu požehnání a  ochranu všech sva-
tých. Přitom  rozdává malé obrázky, jejichž 
prostřednictvím zase prosí on nás o  mod-
litbu za sebe, aby svou službu jako kněz 
Kristův vykonával k chvále a slávě Boží. Na 
jednom z  těchto obrázků mě zaujala slova 
sv. Šarbela Machlúfa, libanonského mnicha, 
kněze a poustevníka: „Člověk touží po mnoha 
věcech, které nepotřebuje, a schází mu mnoho 
takových, po kterých netouží.“ 
Touto cestou děkuji všem, kteří se přičinili 
o  krásný a  důstojný průběh celé slavnosti, 
a taky vám všem, kteří jste se zúčastnili této 
události v tak hojném počtu. 
Od 1. do 7. října probíhaly v Brně a jeho oko-
lí Dny architektury pořádané architektem 
Markem Štěpánem a jeho kolektivem.
Zúčastňují se jich lidé, kteří se zajímají o krás-
nou a  pozoruhodnou novodobou architek-
turu. Akci doplňují různé výstavy a  filmová 

produkce zaměřená na tento umělecký obor. 
Jeden z  bodů bohatého programu tvořila 
také návštěva a komentovaná prohlídka na-
šeho kostela, která se pro zájemce uskutečni-
la v neděli 6.října odpoledne. 
Všichni přítomní byli mile překvapeni krásnou 
a čistou architekturou i výtvarnou výzdobou 
sazovického svatostánku a do budoucna nám 
popřáli, aby byl náš kostel stále živý a sloužil 
opravdu všem, kteří o něj projeví zájem. 
V neděli 13.10.2019 proběhla již tradiční Malá 
pouť dětí, ke cti svatého Františka a  svaté 
Hyacinty, fatimských dětí, jejichž ostatky jsou 
uloženy v tubusu ve zdi našeho kostela vedle 
Panny Marie . Po ranní mši svaté v 7,30 hod. 
sloužené za děti a rodiny naší obce a farnosti, 
bylo pro děti nachystáno pouťové překvape-
ní. Malé občerstvení, sladkosti, balonky, poní-
ci a soutěže pro pobavení. Všechno vyjmeno-
vané dokázalo vyloudit na tvářích nejen dětí, 
ale i dospělých spokojený a radostný úsměv. 
Opět ze srdce děkuji všem, kteří se o  tento 
úsměv postarali, ať už pečením dobrůtek, or-
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ganizací dětské zábavy i vším nezbytným pro 
hladký průběh celé akce. 
Jen ve stručnosti připomínám další akce, kte-
ré nás čekají v našem kostele:
Druhý svátek vánoční 26. 12. - sv. Štěpán 
- ranní mše svatá se bude konat v 7,30 v kos-
tele v Sazovicích. 
31. 12. ve 14,00 hod. se u kostela uskuteč-
ní už potřetí silvestrovské Zvonkohraní se 
zpěvy nejznámějších koled. Začínáme tak 
brzy proto,abychom se mohli všichni zúčast-
nit Děkovné mše svaté ve farním kostele 
v Mysločovicích, která začíná v 17,00 hod. 
Pro ty z vás, kteří nejste mobilní, zajistíme do-
pravu osobními auty. 
Na neděli 5. ledna 2020 – ve 14,00 hod. 
připravujeme Vánoční koncert hostišov-
ské hudební skupiny Hostband pod vede-
ním Mgr. Michala Mynáře. 
Na závěr mých informací o dění v našem kos-
tele i Spolku mi dovolte, abych vám popřála 
hodně zdraví a  alespoň ještě pár krásných 
podzimních dnů. 
Zároveň chci opravdu ze srdce poděkovat 
všem ženám, které trpělivě uklízejí náš kos-
tel, a taky těm, které věnují spoustu času pro-
vázení návštěvníků a poutníků v jeho prosto-
rách.. 

Za výbor Spolku sv. Václava 
 Marie Rapantová

Jihovýchodní Haná - projektový den v základní škole 
V úterý 8. října 2019 se v Sazovicích uskuteč-
nilo společné setkání vyučujících a žáků naší 
školy a  družební Základní a  Mateřské školy 
Mikulůvka, okres Vsetín. Tento projektový den 
dvou téměř stejně velkých málotřídních škol 
se uskutečnil již potřetí. Tentokrát byl zamě-
řen na lidovou kulturu, tradice a zvyky náro-
dopisné oblasti Jihovýchodní Haná, ve které 
naše obec leží. Prostřednictvím připravených 
aktivit jsme chtěli našim kamarádům z Miku-
lůvky přiblížit život v naší obci, její architektu-
ru, tradice a zvyky, lidové písně a tance.
Po společném zahájení v  sále OÚ jsme se 
rozdělili do čtyř skupin, které se po 45 mi-
nutách postupně vystřídaly v  jednotlivých 
činnostech. První aktivita byla zaměřena na 
prohlídku kostela sv. Václava a místního mu-
zea. Druhá pak nabídla dětem sportovní vyžití 
v Areálu Na Koupališti – netradiční pohybové 
disciplíny, např. hod zemákem do koša, vození 
dřeva do kolně,  Hanáku, pohni se – běh v ta-
tových gumákoch aj. Další z aktivit proběhla 
v naší základní škole. Zde žáci měli možnost 
dozvědět se informace o  výrobě tradičních 
perníkových tvarů p. Františky Šestákové 
z Mysločovic zvaných  drůbeřky. Výrobu per-
níkových postaviček z volné ruky si pak mohly 
také prakticky vyzkoušet a upečené si odnést 

domů. Závěrečná aktivita byla věnována zvy-
kosloví naší obce a také lidovým tancům a pís-
ním z oblasti jihovýchodní Hané.
Na závěr projektového dopoledne jsme se 
opět všichni sešli v sále OÚ. Společné setkání 
jsme vyhodnotili jako velmi zajímavé a  pří-

nosné vzhledem k  vzájemnému poznávání 
obou regionů - Valašska i jihovýchodní Hané. 
Příjemná atmosféra celé akce posílila kama-
rádské vztahy mezi dětmi obou škol a  zpro-
středkovala výměnu zkušeností mezi učiteli. 
Již teď se těšíme na návštěvu Mikulůvky i zají-

Muzeum v Mikulůvce nemáme
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mavé poznávání „Valašského království“, které 
s dětmi plánujeme v květnu příštího roku.

Mgr. Věra Velísková, ředitelka školy

Velké poděkování patří sponzorům akce:
Obci Sazovice – za poskytnutí prostor a zajiš-
tění občerstvení pro zúčastněné
Pohostinství Sazovice – za zajištění oběda 
pro žáky a učitele z družební školy
Areálu Na Koupališti Sazovice - Restauraci 

Delicate – za poskytnutí prostor pro pohybo-
vé aktivity
Z  STUDIU, spol. s  r.o. – za poskytnutí drob-
ných předmětů a  tiskovin – dárků a odměn 
pro zúčastněné

Odborné vedení aktivit:
Mgr. Marie Karlíková, p. Jitka Kučerová – per-
níková dílna - výroba tradičního figurálního 
pečiva zv. drůbeřky

Mgr. Věra Nejezová – prohlídka muzea, zvy-
kosloví obce
p. Jana Potočná – prohlídka kostela sv. Vác-
lava
Mgr. Vladimíra Ciranová, p. Libuše Rosíková – 
netradiční sportovní aktivity
Mgr. Věra Velísková. Mgr. Erika Nováková – 
hudební a taneční dílna

V tvůrčím zápaluDrůbeřky jak malované Účastníci Hanácké olympiády

Fanulčin perník
Autorský text paní Františky Šestákové z Mysločovic, podle kterého pekli perník naši školáci a tento vtipný veršovaný recept můžete vyzkoušet i vy.

Perník, co je měkké hneď

Jak se peče perník,
věděť potřebujete?
Tož si déte brýle
a chvilku si čtěte.

Pokusém se nedělať
z teho hroznó vědu.
Dé dvě véca do misky,
dvě užičky medu.

Leda jednu skořice,
cukru – 10–15 deka,
nekoštovať, nelézať,
mlsné, ať si čeká.

Štyři nový koření
a hřebíčků aji pět,
všecko utlócť v hmoždíři,
vůňa bude hneď.

Co recepis dál nám říká?
Dé užičku vařenéch trnek,
je to leda na barvu,
nevraziť tam celé hrnek.

A nezapomněť na mlíko,
dávajó se dvě užičky.
Na řídké perník veliký,
na šólání dvě maličký.

A teď rychle vařecha,
ať se v misce mihá,
až na řídkém čemsi se 
bílá pěna zdvihá.

Hladká móka je na řadě,
třicet deka dáme,
maló, rovnó užičku
sody v ní zamícháme.

Ešče se tém záležé,
jak se těsto zaležé.
Može se pícť druhé deň,
ale aji za tédeň.

Atoš misku zakryjem
a necháme těsto byť.
Je jak papuč, lepí se,
 že se do ruk nedá  vzíť.

Když si odpočine, 
barvu nabude,
zaleskne se, zvláční 
a už to s ním půde.

Dělať s ním moséte
s usměvavém lécem,
dobře mókó posypávať,
rozvalovať lehce.

Moc tenký to neděléte,
hneď se vám to spálé,
trhá se a zostává to
přilepený na vále.

Vykrajujte formičkama,
trochu si jich mučte,
aji ruky a rádýlko
si do móky strčte.

Možete taky tvořiť
lidově – umělecky,
z perníku si udělať
svoje nápady všecky.

Kolíbečku, chalópku,
žebř i koníčka,
panenku a Mikuláša
nebo zajíčka.

Potíréte až na plechu
povrch aji hrany,
ušlehaném žlótkem,
ať perník nemá hany.

Plech pomastiť určitě,
na to zvykněte,
ináč po upečení
perníkem nehnete.

Pícť v tepleší tróbě,
každé plech pohlídať,
upečené bude hneď,
jak se začne zdvihať.

Až dobroty perníkový
dobře vychladnó,
ozdobte jich, jak umíte,
z bílků polevó.

Šak figurky utočený
co se na vás smějó,
nechte tak, bez zdobení
lepší vypadajó.

A možete okoštovať,
co vám voní pod rukama,
mlaskať si a olizovať
bude každé, pán i dáma.

A jestli je vás doma sila,
zaděléte aspoň z kila.
Ináč je to k zlosti
a moséte se postiť.

No, a jak se nepodařé,
když ste tam všecko dali,
je to tém, že ste se asi
málo usmívali.

Nic si z teho neděléte,
enem žádnó vědu,
vemte misku, dvě véce
dvě užičky medu…….

Okoštujte perníky naše,
ležely hned vedle vtipné kaše.
A jestli chcete si jich doma pícť,
tu máte recept, není to nic. 

Mysločovice, 
 červen 1999
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Pozvánka do knihovny
Milí čtenáři koncem září jsme přivítali krásné 
podzimní dny. Pomalu končí práce na zahrád-
kách, den už není dlouhý tak, jako býval v létě. 
Zase nastává čas, kdy už doma přitápíme, ve-
čery se prodlužují, a pokud zbývá maličko vol-
ného času, tak není špatné ho strávit s pěknou 
knihou. Naše knihovna je plná knižních novi-
nek, některé byly zakoupeny i na vaše přání.

Tímto vás všechny do knihovny zvu. Nic vás 
to nestojí, jenom chvilku času v  příjemném 
prostředí a mezi stále obnovovanými, zajíma-
vými knižními tituly.

Půjčovací doba se nezměnila, knihovna je 
otevřena každý čtvrtek v dopoledních ho-

dinách od  9.00 hod. do 11.00 hod. a odpo-
ledne od 15.30 hod. do 19.00 hod.

Naše knihovna je stále doplňována novými 
knihami. Právě teď byly vyměněny svazky, kte-
ré nám na celý rok zapůjčuje Krajská knihovna 
Františka Bartoše ve Zlíně. V říjnu jsem dokou-
pila 54 nových knih různých žánrů. První po-
lovina už byla zakoupena začátkem letošního 
roku, a tak se máte stále na co těšit. Velké po-
děkování patří Obecnímu úřadu v Sazovicích, 
že každý rok poskytuje knihovně finance na 
nákup nově vycházejících titulů.
Tyto knihy budou ale k  dispozici pravděpo-
dobně až v měsíci listopadu, protože všechny 
výtisky je nutno obalit, okódovat a zaevidovat 

do katalogu naší knihovny. Tuto práci pro nás 
vykonává Městská knihovna Otrokovice.

Ještě bych chtěla poprosit čtenáře, kteří mají 
doma delší dobu vypůjčené knihy, aby je přišli 
vrátit a přitom si mohli vybrat knihy nové. 

Pokud máte nějaké dotazy nebo návrhy, co 
v  knihovně vylepšit, můžete psát na adresu 
knihovna.sazovice@email.cz,  určitě všem 
ráda odpovím. 
Těším se na vás a přeji vám krásné podzimní 
dny.             

Marie Ordáňová

Na fotografiích je malá „ ochutnávka“ nových knih, snad většina z vás svůj žánr najde. Pokud ne na obrázku, tak v knihovně určitě….

Informace z Místní organizace KDU-ČSL Sazovice
V minulém čísle jsem vás informovala, co se 
doposud podařilo udělat pro naše spoluob-
čany. Není toho mnoho - tři zájezdy (Brno, 
Svatý Hostýn, Štípa), humanitární sbírky, 
dle možnosti pomoc při jiných akcích. Ale 
myslím, že všichni, kdo využívají naši činnost, 
jsou vždy spokojeni, což je naším cílem. Pro-
to se tyto akce pořádají.
Nyní přinášíme jedno důležité upozornění.
Humanitární sbírka pro Diakonii Broumov,  
která se v naší obci koná již několik let, teď 
v  říjnu NEPROBĚHNE u  nás, ale pouze na 
Hostišové, kde se uskuteční ve dnech 21. 

a  22. 10. 2019 v  tamním kulturním domě. 
Opět se sbírá ošacení, přikrývky, ložní prádlo, 
ručníky, hračky, nádobí, knihy atd. Tentokrát 
bude sbírka obohacena o  výměnný a  pro-
dejní bazárek hraček, kočárků a dalších věcí.  
Více se dozvíte z  plakátků ve vývěskách 
a v obchodě Sazovjanka.
V  současné době, kdy se píší příspěvky do 
novin, probíhá až do konce října t.r. Celo-
státní petiční akce – „Za ústavní ochranu 
vody a  půdy“. Přestože s  tímto návrhem 
přišla KDU - ČSL, je třeba si uvědomit, že to 
není záležitost jen členů této strany nebo je-

jích příznivců, ale každého z  nás. Jde přece 
o ochranu vody pro budoucí generace (naše 
potomky) a situace začíná být docela vážná. 
Vycházím z  toho,  co se můžeme o  tomto 
problému dozvědět v  solidních mediálních 
sítích. Podepsat tuto petici můžete na obec-
ním úřadě nebo přímo u mě (Marie Rapanto-
vá). Předem děkuji. 
Děkuji také všem, kteří nás podporujete 
a  pomáháte nám v  našich aktivitách. Přeji 
vám krásné budoucí dny. 

Za výbor MO KDU-ČSL Sazovice,  
 Marie Rapantová 
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Hasiči opravdu nezahálejí
Sezóna 2019 se pomalu blíží do svého závěru, 
tak se pojďme krátce ohlédnout, co všechno 
jsme v  našem hasičském sboru za uplynu-
lých několik měsíců stihli.
Minulé vydání Sazovických novin jsme vě-
novali podrobnostem o letošní naší největší 
akci a  tou byl Velký slet čarodějnic. K  tomu 
už se tedy vracet nebudu, ale od té doby se 
událo i hodně nového a neméně důležitého.
Jednou z  dalších akcí byla  hasičská pouť 
na sv. Hostýn, která proběhla 27. dubna.
Další plánovanou akcí bylo  21. června evaku-
ační cvičení v místní škole.  Začalo v 8 hodin 
odbornou přednáškou pro žáky a pak okolo 
9,30 hodin byl vyhlášen požární poplach. 
Všichni žáci, učitelé a  ostatní zaměstnanci 
školy se shromáždili na nádvoří ve chvíli, kdy 
na místo přijížděla naše JSDH. Po krátkém 
průzkumu byl zjištěn fiktivní únik plynu v ku-
chyni, kde zůstali tři zaměstnanci školy. Naši 
hasiči je rychle našli a vyvedli ven. Poté jsme 
žáky převezli na výletiště Zahrázovo, kde 
proběhly pro děti zajímavé ukázky hašení. 
Cvičení končilo okolo 12. hodiny a  celé ho 
prováděli proškolení členové naši výjezdové 
JSDH Sazovice.
Ve stejném dni v  17:46 hodin se rozezněla 
obecní siréna a  Krajské operační středisko 
Zlín (KOPIS) nám vyhlásilo poplach. Jednalo 
se o požár lesního porostu u Rackové. Po pří-
jezdu na místo a  nahlášení místní jednotce 
jsme zjistili, že se jedná o prověřovací cvičení 
našeho 3. okrsku. Místní hasiči nám ukázali, 
kde je naše stanoviště, a  my jsme na místě 
nachystali PS-12 a potřebné hadice „B“. Spo-
jením s okolními sbory jsme vytvořili dálko-
vý přenos vody až k  fiktivnímu požáru. Vše 
se s přehledem zvládlo a za pár minut bylo 
po „požáru“. Na místě se nacházela i  jedna 
(jako) zraněná osoba, o  kterou se postaral 
sbor z Rackové zafixováním zlomeniny a na-
ložením zraněného  na nosítka. Po úklidu vy-

bavení jsme se přemístili před místní zbrojni-
ci, kde proběhlo  vyhodnocení cvičení a poté 
následovalo malé pohoštění pro všechny 
zúčastněné sbory z  Rackové, Machové, My-
sločovic, Hostišové a  Sazovic. Návrat na zá-
kladnu byl až po 20. hodině.
Hasičský den u  nás proběhl tentokrát 
30.  června. Od rána až do večera se soutě-
žilo v  požárním sportu a  to ve všech věko-
vých kategoriích. Soutěž byla opět zařazena 
do seriálů soutěží ZLMH, StMPM a ZLPS. Za-
čala ráno v 8 hodin a končila až o půl deváté 
večer. Vzhledem k náročnosti celé akce a její 
časové nezvladatelnosti  začínáme  uvažo-
vat  o  rozložení této soutěže do dvou dnů. 
Za celý den se na trati vystřídalo 124 soutěž-
ních družstev! Z toho 25 týmů starších žáků, 
24 mladších žáků, 1 přípravka, 37 mužů, 
4 týmy veteránů, 13 týmů žen, 12 dorostenců 
a 8 dorostenek.
17. srpna se od 15 hodin konala soutěž 
pro  dříve narozené hasiče a  hasičky nad 
35  let věku. Byl to již 15. ročník Memoriálu 
Libora Kučery. Tentokrát se v netradiční šta-
fetě a útoku podle starého způsobu s maši-
nou PS-8 utkaly sbory ze Sazovic, Hostišové, 
Louk, Ubla a ze Slovenska přijeli hasiči z obce 
Lúky. Po těžkém zápolení si nakonec hlavní 
cenu - sud piva - odnesli muži z  Hostišové. 
Za  ženy se účastnily jen ženy z  Hostišové 
a  vlastně tak i  vyhrály. Celá soutěž proběh-
la bez nějakých problémů, počasí též vyšlo, 
a tak už se jen můžeme těšit na další ročník.
Oslavy patrona naší obce proběhly 28. září. 
Opět  začaly ráno budíčkem a  hudebními 
gratulacemi všem Václavům v  obci, pak ná-
sledoval průvod po hlavní silnici od firmy 
MRB Sazovice k místnímu kostelu Sv. Václava, 
kde proběhla v  10 hodin mše svatá. Po mši 
pokračoval průvod ke zvonici. Zde byla po-
ložena kytice a  poté se u  budovy obecního 
úřadu průvod rozešel. Pak už následoval slav-

nostní oběd v  sále OÚ při poslechu skvělé 
Zdounečanky, která nás doprovázela po celý 
den. V dopoledních hodinách bylo otevřeno 
i  místní muzeum. Rád bych k  této akci po-
znamenal, jak je to s  finančními příspěvky 
od  místních občanů. Zhruba týden až dva 
před konáním těchto oslav obcházejí naši 
uniformovaní členové SDH Sazovice (obvyk-
le chodí ve dvou) celou obec a roznášejí po-
zvánky   s programem oslav. Mají u sebe ma-
lou kasičku, do které můžou občané přispět 
na činnost našeho sboru. Z těchto vybraných 
peněz se pak platí kapela a  případně i  jiné 
náklady spojené s  přípravou   oslav. V  den 
konání akce se pak vybírají příspěvky přímo 
na mši svaté u kostela. Tyto finance pak při-
padnou  Spolku pro výstavbu kostela sv. Vác-
lava a jsou určeny na jeho činnost. Chtěl jsem 
tuto skutečnost upřesnit, protože řada obča-
nů se nás při roznášení  pozvánek ptá, na co 
vlastně přispívají.
V  říjnu nás pak ještě určitě čeká sběr žele-
za. Mělo by to být 18. října, ale termín bude  
ještě upřesněn místním rozhlasem. Dále 
pak 16.  listopadu proběhne výroční Valná 
hromada našeho sboru, a  protože je tento 
rok volební,  bude se volit i nový výbor na-
šeho sboru na dalších 5 let. Proto by všich-
ni naši členové měli účast na této výroční 
schůzi brát jako povinnou a  určitě dorazit 
včas. V  prosinci pak, pokud bude potřeba, 
pomůžeme s organizací vánočních trhů a se 
světelnou výzdobou na návsi před obecním 
úřadem a  ke konci prosince chystáme zase 
i oblíbený turnaj v kuželkách.
Tolik tedy z  hasičského dění za uplynulých 
několik měsíců.

Tomáš Omyla,
jednatel SDH Sazovice

velitel družstva JSDH Sazovice

Co nás letos ještě čeká 
Letošní prázdniny uběhly jako mávnutím 
kouzelného proutku a  na jejich konci čekal 
na děti dárek ve formě letního promítání 
pod širým nebem. Jelikož název filmu zůstal 
do poslední chvíle tajemstvím, sešly se děti 
v poslední prázdninovou sobotu na výletišti 
Zahrázovo a netrpělivě čekaly, co na plátně 
zhlédnou. Jaká byla jejich radost, když titulky 
prozradily, že se bude promítat nový animo-
vaný film Úžasňákovi 2! Ovšem nic se nesta-
ne “jen tak“,  proto i příprava našeho „letního 
kina“ zabrala hodně času. Šikovní a ochotní 
tatínci zajistili projektor a promítací plochu, 
paní starostka zase pomohla připravit ob-
čerstvení  pro malé diváky a večerní projek-

ce mohla začít. Po skončení filmu odcházeli 
všichni domů spokojeni a někteří se již dota-
zovali, co budeme promítat příští rok. 
Letos nás ještě čekají dvě akce. V  posled-
ní listopadový pátek si vás dovolujeme 
pozvat na „Adventní dílny s  rozsvěcením 
vánočního stromu“, které připravujeme ve 
spolupráci  s naší ZŠ a s obcí Sazovice. Již od 
léta vymýšlíme výrobky, které  nám všem 
zpříjemní vánoční atmosféru v  našich do-
movech. Chtěli bychom jen zmínit, že naše 
dílničky nejsou určeny pouze pro děti, ale 
na své si mohou přijít všichni kreativní spo-
luobčané. Čeká vás opět bohatý raut a plno 
originálních výrobků.

V prosinci bychom se opět zapojili do krásné 
akce Celé Česko zpívá koledy, zde poprosíme 
o zázemí, pomoc i   podporu naši milou kni-
hovnici paní Ordáňovou. Vloni jsme zpívali 
poprvé a pro všechny to byla milá zastávka 
v předvánočním shonu.  Naši malí muzikanti 
už teď můžou ladit své nástroje, protože bez 
nich by to nebylo ono.  
Těšíme se na vaši účast na akcích, které pro 
vás s láskou připravujeme.

Vaše Gučabab
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Jak se daří  HaŠLeRGám
I  když počasí o  letošních prázdninách bylo 
většinou krásné, teplé a  slunečné, pokazi-
lo se zrovna před naší akcí, kdy nás s dětmi 
čekalo stanování na výletišti Zahrázovo. 
A tak jsme museli vyměnit spaní ve stanech 
za společné nocování v  sále obecního úřa-
du. Přesto se letošní, již třetí, ale zároveň 
premiérové stanování v sále vskutku vyved-
lo.  Všichni jsme se trochu pobáli a  hlavně 
hodně nasmáli. Děti trávily společné chvilky 
nejen s deskovými hrami, ale také zdobením 
triček, míčovými hrami, opékáním špekáč-
ků, a dokonce soukromým večerním kinem. 
Hned po setmění se do ulic, keřů a polí vy-
dala sazovická strašidla, která dětem a  také 

blízkým obyvatelům Zahrázového pěkně 
„zpříjemnila“ večer. Musíme uznat, že rok od 
roku jsou nápady strašidel propracovanější 
a vynalézavější, takže dokonce i my, organi-
zátoři, jsme rok od roku více vystrašení. To 
k tomu ale patří. Oplátkou nám za to vše jsou 
rozzářené dětské oči a úsměvy na tvářích. Je 
to pocit k nezaplacení, a právě proto takové-
to akce pořádáme.

Další akcí, při které se těšíme na vaši účast, 
je Sazovická drakiáda. Ta se letos uskuteční 
v neděli 20.října 2019 od 14 hodin na výletišti 
Zahrázovo. Tak držme palce, ať nám vítr při-
fouká parádní počasí a společně si tento den 

užijeme. Nezapomeňte si doma draka, teplé 
boty na pole a hlavně dobrou náladu! 
A do konce letošního roku nás čeká ještě jed-
na pěkná akce. Poslední víkend v tomto roce 
bude patřit Svátečnímu výšlapu do okolí. 
Díky množství cukroví a  jídla, které většina 
z  nás o Vánocích zkonzumuje, mu také ně-
kdy říkáme „odtučňovací“ výšlap. Kdy přes-
ně, kam a  jak vyrazíme, to se včas dozvíte.  
Zkrátka a dobře - je na co se těšit! 

Mgr.  Lucie Ondíková,
      Mgr. Šárka Vojáčková

Vítejte,kluci, do čertí rodinyTričko jako ze žurnálu

Tichá poštaPomodlit a spát

Pohodička...Bez špekáčků by to nešlo
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V našem kroužku je pořád něco nového
Léto nám uteklo jako voda a po prázdninách 
se naše stará „parta“ opět sešla ve včelíně. 
Přidali se k nám i tři druháci a věrná nám zů-
stala i  Terezka, která od letošního školního 
roku dojíždí do školy v Mysločovicích. Hned 
na první schůzce jsme zvědavé nováčky pro-
vedli naším domečkem a  ukázali jsme jim 
živé včely. Samozřejmě jsme je vybavili kuk-
lou, bundou a  rukavicemi. Někteří měli ze 
včel strach, ale zvídavost nakonec zvítězila 
a děti nahlédly do včelích úlů a chvilku jsme 
pozorovali včely při práci. 
Počasí nám celé září přálo, a tak jsme mohli 
připravit včelky i  včelnici na zimu se sluníč-
kem v zádech.

Rozdělili jsme si práci a brzy bylo vše uklize-
né. Že včelaření není jen med, si i  naši zku-
šení středoškoláci  vyzkoušeli na vlastní kůži. 
Při prohlídce úlů dostali i nějaké to žihadlo. 
Zřejmě se včelám nelíbilo, že je někdo vyru-
šuje. Ale jak se říká:  „Všechno zlé je k něče-
mu dobré“. Našim novým kamarádům jsme 
mohli aspoň názorně ukázat, jak se vytahuje 
včelí žihadlo a ošetřuje místo vpichu.
Po práci jsme se odměnili medovou svačin-
kou a šli jsme na kopec pouštět draky, jak je 
patrné i z naší společné fotografie.

Jitka Kučerová, 
vedoucí kroužku Velcí i malí - všíchni máme rádi včelky

Náš půlrok s cimbálovou muzikou Luňák
Kunovské léto je mezinárodní dětský folklor-
ní festival plný krásného a bohatého progra-
mu. Letos v  létě jsme byli na tuto folklorní 
akci pozváni i  my – cimbálová muzika Lu-
ňák ze Sazovic. Velice jsme se těšili, protože 
to pro nás byla nejen možnost se společně 
představit s  dětským folklorním souborem 
Konopka, ale také si dohromady s ostatními 
soubory zazpívat a zahrát. Bohužel vše nevy-
cházelo podle našich představ. Zrovna, když 
jsme vystupovali s  Konopkou na náměstí 
v  Uherském Hradišti, začalo slabě pršet. To 
by pro nás nebyl zase takový problém, ale 
pro naše drahocenné nástroje ano. Zastře-
šené bylo pouze podium, kde vystupovaly 
soubory. Na střechu pro muziku se ale nějak 
zapomnělo… Takže zatímco jsme hráli, orga-
nizátoři nad námi drželi malou bílou plachtu. 
Kvůli dešti jsme nakonec nezahráli vše, co 
jsme si připravili. I  když nás to moc mrzelo, 
dokázali jsme si nakonec poradit. Shromáž-
dili jsme se pod zastřešením mimo podium 
a  dohráli zbytek písniček doprovázených 
zpěvem našich maminek a  tatínků. Po dob-
rém obědě jsme se odpoledne přemístili do 
areálu Jízdy králů v Kunovicích, v němž mělo 
proběhnout další vystoupení. Menší děti se 
bavily v  dětských koutcích, kde pro ně byl 
připraven bohatý program. My starší jsme 
si dlouhé čekání zkrátili hraním a  zpěvem 
našich nejoblíbenějších písniček. Nejenže 
jsme si užili spoustu legrace, ale udělali jsme 
radost i kolemjdoucím, kteří se k nám svým 
zpěvem přidali. Nejlepší bylo, že jsme nehráli 
nikde na pódiu, nachystaném pro muzikan-
ty, ale u přenosných stolů připravených ven-
ku před stánky. K tomu nám už krásně svítilo 
sluníčko, které nás krojované dobře zahřálo. 
Naše radostné hraní však zase přerušil náhlý 
prudký déšť. Všichni i s Konopkou jsme se už 
v pořádně zpocených krojích nacpali do malé 

šatny. Byli jsme zklamaní. Počasí nám nepřálo. 
Všichni už jsme byli unavení, ale naše úžasná 
primáška Barča Doleželová to opět zachránila. 
Začala zpívat a k tomu hrát na housličky. Celá 
šatna plná malých i  velkých krojovaných se 
k ní přidala. Dokonce se připojily i hlasy a ná-
stroje z vedlejší šatny, kde se shromáždily další 
soubory. Tak jsme si nakonec ten deštivý den 
v Kunovicích přece jenom užili.
Na ukončení školního roku jsme si tradičně 
vyšli na Chlum. Společně s  Konopkou jsme 
si vychutnali krásné páteční odpoledne a sa-
mozřejmě jsme si i zazpívali.
29. června jsme vyjeli s cimbálovou muzikou 
Luňák do Strážnice, kde se konal každoroč-
ní mezinárodní folklórní festival. Tato akce 
byla pro nás odměnou za celoroční úsilí.  
Naše cimbálová muzika zde nevystupova-
la, pouze jsme si užívali nikdy neslábnoucí 
folklorní atmosféru. Zpívali jsme s  ostatní-

mi muzikami, které byly rozmístěny všude 
po parku ve Strážnici. Zhlédli jsme spoustu 
vystoupení zdejších i  cizích tanečních sou-
borů. Byli jsme svědky finále ve verbuňku, 
což je mužský slovácký tanec. Byl to nesku-
tečný a opravdu nezapomenutelný zážitek. 
Naučili jsme se spoustu písniček, které jsme 
dosud neznali. Celý den jsme si moc užili 
a opět dodali ždibec toho folklóru tam, kam 
patří – do srdce.
Na začátku srpna jsme se sjeli z  našich 
prázdninových dobrodružných výprav a za-
hráli novomanželům na svatbě v Sazovicích.
Na ukončení prázdnin a radostné vykročení 
do dalšího školního roku jsme zahráli na osla-
vě narozenin Ilonky Doleželové, naší soubo-
rové vedoucí. Zazpívali jsme, zahráli, zatančili 
a taky se pořádně najedli jako správní Haná-
ci. Myslím si, že krásnější ukončení prázdnin 
jsme si nemohli představit.

Členové a příznivci naší muziky
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V  září naše primáška Barča  založila malou 
cimbálovou muziku Luňáček. Je složená 
z  malých začínajících muzikantů, kteří se 
k naší velké cimbálovce a krásné folklorní tra-
dici brzo přidají a pak ji opět předají dál, a tak 
folklor, doufejme, nikdy nevymizí.
Nám ovšem povinnosti nekončí. V listopadu 
si zahrajeme na zvěřinových hodech v  sále 
v Sazovicích, v prosinci doprovodíme rozsvě-
cení vánočního stromečku a v Sazovicích nás 
uslyšíte také ve vánočním pásmu Půjdem 
spolu do Betléma. V  novém kalendářním 
roce se opět pustíme s nadšením do zkouše-
ní a vystupování. Přála bych si, aby nás každé 
vystoupení, každý výlet, každá akce nebo 
zkouška jako doposud prostřednictvím folk-
lóru sbližovaly čím dál víc.
Stává se z nás správná folklorní rodina.

Barbora Milinková (14 let), 
kontráška cimbálové muziky 

 Luňák Sazovice Zkoušíme

FORCE Neo BIKE v Sazovicích
BIKE TEAM SAZOVICE zaštítil pořádání 1. 
ročníku závodu horských kol FORCE Neo 
BIKE v Sazovicích
Myšlenkou pro vznik závodu FORCE Neo 
BIKE bylo nabídnout široké veřejnosti další 
sportovní aktivitu mateřské organizace Neo 
cup, která již 6. rokem pořádá fotbalové tur-
naje s doprovodným programem, kdy výtě-
žek z těchto akcí putuje do zlínské porodnice 
na neonatologické (novorozenecké) odděle-
ní. Současným záměrem bylo připravit pro 
děti, potažmo dospělé, závody na kole do-
plněné bohatým doprovodným programem. 
Pořadatelskou službu a záštitu nad celou akcí 
převzal náš cyklistický klub BIKE TEAM SAZO-
VICE, z.s., hlavními organizátory  byli Martina 
a  Patrik  Doleželovi, členové našeho cyklis-
tického klubu. A tak 8.září 2019 proběhly ve 
sportovním areálu  Na koupališti  v  Sazovi-
cích ve spolupráci s  generálním partnerem 
FORCE závody horských kol.
 V rámci samotného závodu FORCE Neo BIKE 
bylo vyhlášeno celkem 5 dětských katego-
rií, kdy nejmenší děti (2-3 roky) závodily na 
odrážedlech, starší děti na horských kolech 
v kategoriích 4-5, 6-7, 8-9 a 10-15 let. Dopole-
dne vydatně pršelo, ale ani to neodradilo 159 
dětí, které přijely v doprovodu rodičů a pod-
pořily svým symbolickým startovným 50,-Kč 
myšlenku organizace Neo cup. Každé z dětí 
si odneslo zážitek ze závodu, několik dárků 
v  tašce se startovním číslem a  na krku me-
daili, která byla v cíli  připravena pro všechny 
děti.
Ve 13:45 byl odstartován hlavní závod dlou-
hý 38 kilometrů.  Byl rozložen do dvou okru-
hů na trati mezi Sazovicemi, Hostišovou, 
lesem nad Mladcovou, kolem Fryštácké pře-
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hrady, přes Rackovou, znovu Hostišovou, se 
závěrem v cykloparku Mysločovice a s cílem 
opět v Sazovicích v areálu Na koupališti. Ví-
tězem na dlouhé trati se stal v barvách 4Ever 
Cyklo Bulis Radoslav Šíbl z  Fryštáku, který 
dosáhl času 1:42:12 sec. Ten se od startu po-
hyboval na čele společně s  Pavlem Žákem. 
,,Jeli jsme v  rozumném, svižném tempu. 
Pavel ovšem několikrát zrychlil. Jeho ná-
stupy jsem však pokaždé zachytil. Zhruba 
kilometr před cílem na trailových pěšinách 
se můj největší soupeř pokusil závod defini-
tivně rozhodnout. Na chvíli mi také poodjel. 
Záhy ale měl na jednom velmi kluzkém dře-
věném mostku pád. Díky tomuto pro něho 
nepříjemnému momentu jsem se posunul 
na první příčku a na ní jsem už zůstal,“ upo-
zornil na rozhodující okamžiky závodu Šíbl. 
Druhý v pořadí tak skončil Pavel Žák (Kolov-
na KM-BT Morkovice), který za vítězem v cíli 

zaostal o 5 minut a 51 sekund, bronzovou 
příčku vybojoval za čas 1:48:41 Tomáš Grac-
la z Napajedel. 
Závod žen ovládla úřadující mistryně repub-
liky v  utramaratonu horských kol Lucie Skři-
vánková (Kolovna KM-BT Morkovice, 1:59:44). 
Stříbrná Martina Novotná (TÜV SÜD Rusava 
Bike Team) byla v cíli pomalejší o pětapadesát 
sekund. Třetí skončila Monika Klimešová (En-
deka Bassta Team, 2:07:15).
Ve 14 hodin odstartovali závodníci na kratší 
trase o  délce 10 km, která byla zvolena pro 
méně zkušené dospělé bikery, případně zdat-
nější děti, ale i pro ty, kteří si chtěli poprvé vy-
zkoušet, co takový závod vlastně obnáší. 
Po celý den probíhal v areálu Na Koupališti 
doprovodný program, který zahrnoval pro-
hlídku hasičského auta, jízdu na ponících, 
autogramiádu Petra Čajánka a  Jakuba Šla-
haře, hry a  soutěže pro děti, překážkovou 

dráhu, nechybělo ani Středisko volného 
času TyMy z Holešova s baletním vystoupe-
ním a folklorní kroužek Zrníčko, krasojízda, 
břišní tanečnice s workshopem a vrcholem 
doprovodného programu byl koncert Jana 
Bendiga.
Závodu FORCE Neo Bike pořádaným klubem 
Bike Team Sazovice, z. s. se ve všech katego-
riích zúčastnilo 238 příznivců horských kol. 
Finanční výtěžek z  celé akce věnuje BIKE 
TEAM SAZOVICE, z.s. charitativní sbírce Neo 
Cup podporující předčasně narozené děti ve 
zlínské porodnici.

Za BIKE TEAM SAZOVICE, z.s.  
Pavel Miklík ml.
       Pavel Miklík

Pověsti z okolí Sazovic
A je tu zase podzim… Je mlhavo, pošmourno, brzy se stmívá, přicházejí dlouhé večery, kdy je člověku nejlépe u sálajících kamen 
nebo radiátoru. To se pak krásně poslouchají staré a třeba i trochu strašidelné příběhy. Dva z okolí Sazovic jsme pro vás podle vzpo-
mínek pamětníků zaznamenali i my.

Příběh mysločovické kapličky
Kdysi vedla cesta z  Mysločovic do Holešo-
va jinudy než dnes, kdy z  ní v  lokalitě nad 
školou zůstala jenom „polňačka“. A  ani u  ní 
tenkrát nestála kaplička zasvěcená svatému 
Janu Nepomuckému, patronu obce, k  níž 
Mysločovičtí každý rok konají procesí. Tou-
to starou cestou jezdívali přes Mysločovice 
do Holešova a  ještě dál formani (tehdejší 
„tiráci“) a  dopravovali na svých plachtami 
krytých vozech, které táhli silní formanští 
koně, všechno možné zboží. Látky, výrobky 
ze železa i  z  kůže, víno, cizokrajné ovoce, 
koření a  další žádaný tovar, který si u  nich 
kupci i  jednotliví zákazníci objednávali. Na 
svých cestách, které směřovaly z  Čech přes 
Moravu do Vídně a  zase zpět, zastávali tito 
muži často také funkci pošťáků a  předávali 
lidem vzkazy a zprávy, případně brali na své 
vozy nemajetné pocestné, kteří si nemohli 
zaplatit dostavník. Při těchto svých cestách 
formani zboží dopravovali, ale také naku-
povali nebo prodávali, a  tak mívali prkenici 
nabitou penězi. Proto se často stávali obětmi 
všelijakých přepadení. Zbojníci či jiní lapko-
vé je v lepším případě obrali o peníze, zboží, 
a dokonce i povoz a koně, v horším případě 
i zamordovali. Zpívá se o tom i v lidových pí-
sničkách:

Jede forman dolinú,
za ním zbojník bučinú.

„Stoj, formánku, nešíbaj,
predné koně vypříhaj!“

Jednou se takový forman na své cestě zasta-
vil v mysločovické hospodě. Něco pojedl, po-
pil a chystal se zaplatit. Když otevřel šrajtofli 
plnou peněz, všiml si lačných pohledů dvou 
jiných hospodských hostů, kteří dvakrát dů-
věryhodně nevypadali. Vzápětí se ti chlapis-
ka zvedli a odešli. 
Forman zpozorněl, a  když se vydal na další 
cestu, pro jistotu se na přepadení přichys-
tal.  Flintu ani jinou zbraň neměl, a tak aspoň 
obrátil těžký formanský bič, uchopil ho za 
bičiště, tlustším koncem od sebe. Přitom se 
úpěnlivě modlil a prosil o pomoc a ochranu 
Pána Boha, Pannu Marii i všechny svaté.
 A  opravdu, jeho špatné tušení se splnilo. 
V místě, kde dnes stojí kaplička, ho ti dva po-
budové zaskočili. Strhli koně a začali se sápat 
nahoru na vůz, ale chlápek se nedal. Tlustým 
koncem biče je bil hlava nehlava a mydlil do 
nich tak, že to nakonec vzdali a utekli.
Šťastný forman pak jako poděkování za Boží 
pomoc a ochranu nechal na tom místě vybu-
dovat onu zmíněnou kapličku.

Duch v míškovické hospodě
V  dávných časech se děly různé podivné 
věci. Na místech s  ukrytým pokladem hoří-
val ohýnek, modrý, když šlo o  stříbro, žlutý 
tam, kde bylo zlato. Z  vajíčka od černé sle-
pice se mohl vylíhnout rarášek – skřítek hos-
podaříček, který při dobrém zacházení býval 
ochráncem stavení. Po večerech a nocích se 
couraly klekánice nebo nocule či se zjevovali 

duchové. Jeden takový navštěvoval i míško-
vickou hospodu.
Hospodský se ženou spávali, jak tenkrát bylo 
zvykem, na jedné posteli. On u zdi, jeho žena 
na kraji lůžka, aby v noci mohla nakojit nebo 
pokolébat děcko, které spalo vedle v koléb-
ce. Kterousi noc, když se mrňousek rozplakal 
a ona ho chtěla utěšit, se zděšením spatřila, 
že u  kolébky stojí vysoký, hubený a  bledý 
chlap, celý v bílém. Mlčky, jen se palčivýma 
očima dívá… Na dítě, na ni... A  její muž si 
spokojeně pochrupuje a nejspíš by jí ani ne-
věřil, kdyby mu o  svém vidění řekla. Zvlášť 
když se za chvíli přízrak rozplynul. Její setkání 
s duchem se ale ještě několikrát opakovalo, 
a tak se vystrašená hospodská nakonec své-
mu muži svěřila a přemluvila ho, aby jednou 
spal na kraji postele on. Když pak v noci chtěl 
plačící dítě pokolíbat, bílý chlap se zjevil 
i jemu. To nebylo s dobrým…
Oba manželé se báli, co by se mohlo přihodit 
horšího, a tak se obrátili, jak tenkrát bylo zvy-
kem, na nejmoudřejšího člověka v  dědině, 
a tím byl pan farář. Ten je vyslechl a společně 
pak usoudili, že může jít o  nějakého hosta, 
kterého v  krčmě kdysi dávno zamordovali 
kvůli penězům a  který z  nějakého důvodu 
nemá v  hrobě klid. Pan farář hospodským 
poradil, aby nechali za pokoj nešťastné duše 
odsloužit mši svatou. Stalo se a  od té doby 
měli klid i oni dva.
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Máte doma staré mince?
Vážení občané,
v  příštím roce chystá naše obec 

2.sjezd rodáků, jehož součástí budou 
např. akce v  kostele, muzeu, sportovním 
areálu, ve škole atd. V sále OÚ připravuje-
me zase výstavu věnovanou historii obce, 
prezentaci spolků, místních firem apod.

V historické části bychom rádi vysta-
vili i staré mince, které se v minulých do-
bách nalezly při polních pracích v katastru 
naší obce. S  Numismatickou společností 
ve Zlíně se nám podařilo dohodnout, že 
by tyto mince bezplatně posoudila a pří-
padně zařadila do historického kontextu.

Pokud takové staré mince (často zdě-
děné po předcích) vlastníte a jste ochotni 
s předstihem je nechat posoudit a v r.2020 
zapůjčit na zmiňovanou výstavu, můžete 
se do konce letošního kalendářního roku 
obrátit na kronikářku obce Mgr. Věru Neje-
zovou (tel.739561167, mail vera.nejezova@
seznam.cz) nebo na starostku obce p. Editu 
Hrbáčkovou.

Za vaši vstřícnost a  ochotu předem 
děkujeme.

Informace pro občany:
Obec Sazovice hledá kadeřnici

Od 1. října 2019 hledáme do prostor vybaveného kadeřnictví na obecním úřadě 
v Sazovicích kadeřnici – zástup za mateřskou dovolenou.

Roční pronájem místnosti se základním vybavením je ve výši 6 000 Kč (včetně energií).
Živnostenský list podmínkou.
 Bližší informace na telefonu 577 121 500.

Kalendář akcí říjen - prosinec 2019
20. 10. 2019 (neděle) ve 14.00 hod. - drakiáda
20. 10. 2019 (neděle) v 16.00 hod.  -  divadelní představení  Limonádový Joe 
28. 10. 2019 ( pondělí) v 17.30 hod. - lampiónový průvod
23. 11. 2019 (sobota) - zvěřinové hody
29. 11. 2019 (pátek) v 16.00 hod. - vánoční dílničky
                                      v 18.00 hod. - rozsvícení vánočního stromu
14. 12. 2019 (sobota) ve 14.00 hod. - předvánoční vystoupení Půjdem spolu do Betléma
                                        od 15.00 hod. - vánoční jarmark
25. 12. 2019 (středa) -vánoční promítání
26. 12. 2019 (čtvrtek) v 7.30. hod. - štěpánská ranní mše svatá v kostele sv. Václava
27. 12. 2019 (sobota) od 13.00 hod.- turnaj v kuželkách v Machové
28. nebo 29. 12. 2019 - sváteční výšlap do okolí Sazovic 
31. 12. 2019 (úterý) ve 14.00 hod. - silvestrovské zvonkohraní 
   1.   1. 2020 (středa) - v 17.00 hod. - novoroční přípitek
   5.   1. 2020 (neděle) -  koncert folkové skupiny Hostband Hostišová

                                         v kostele sv. Václava
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OBECNÍ KNIHOVNA SAZOVICE

Otevřeno každý čtvrtek dopoledne od 9.00 do 11.00 hodin, odpoledne od 15.30 do 19 hodin.
Možnost nahlédnutí do katalogu knih Obecní knihovny Sazovice zadáním adresy:  

http://knihovna2.sazovice.net nebo http://knihovna.sazovice.net

přihlášeno k trvalému pobytu 1
Odhlášeno z trvalého pobytu 0

narození 0  
úmrtí 0

Stav obyvatel k    8. 7. 2019 761
Stav obyvatel k    2. 10. 2019 762

Pohyb obyvatelstva za období červenec 2019–září 2019 v obci Sazovice

OBECNÍ úřAD - úřEDNÍ HODINY

PONDĚLÍ 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
STŘEDA 7.30 – 11.00,  14.00 – 17.30
Telefon: 577 121 500, 725 121 141

KOSMETIKA

telefon: 774 998 845
Martina Kalčíková

POHOSTINSTVÍ

PONDĚLÍ - ČTVRTEK 16.00 – 22.00
PáTEK  16.00 – 23.00
SOBOTA  14.00 – 23.00
NEDĚLE  10.00 – 22.00

POTRAVINY SAZOVJANKA

PONDĚLÍ 7.30 – 16.00
ÚTERý  7.30 – 16.00
STŘEDA 7.30 – 16.00
ČTVRTEK 7.30 – 16.00
PáTEK 7.30 – 16.00
SOBOTA 7.00 – 10.00

telefon: 739 341 167

PEDIKůRA
TELEFON -  605 261 375


